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Verslaggeving door Hannah Van Belle 
 
 

1. Toelichting handhavingsplan  

Het handhaven van stedenbouwkundige overtredingen en milieuovertredingen is naast  

ruimtelijke planning en het vergunningenbeleid de derde noodzakelijke pijler om een  

degelijk omgevingsbeleid te voeren. Zonder een ‘stok achter de deur’ zou in een aantal  

situaties de omgevingswetgeving dode letter blijven. Het individueel belang gaat dan snel  

primeren op het algemeen belang. 

 

Het handhaven van de vigerende omgevingswetgeving zou een evidentie moeten zijn. Toch is 

het niet mogelijk en ook niet wenselijk om alle overtredingen op dezelfde wijze en met 
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dezelfde intensiteit aan te pakken. Dit heeft alles te maken met het spanningsveld tussen de 

omvang van het aantal overtredingen en de taken op het terrein met betrekking tot toezicht 

en handhaving enerzijds en de beschikbare capaciteit anderzijds.  

 

Daarnaast kan het type van overtreding van die aard zijn dat tijdelijk gedogen aanvaardbaar 

is, bijvoorbeeld bij overmacht, door het beperkt negatief effect, het tijdelijk karakter ervan of 

wanneer er uitzicht is op het legaliseren van de situatie.  

 

Daarom is het noodzakelijk om keuzes te maken. In dit handhavingsplan worden deze keuzes 

toegelicht aan de hand van de prioriteiten die onderverdeeld worden in 3 categorieën. 

 

 Bij de algemene criteria wordt de nadruk gelegd op recente overtredingen. De 

omstandigheden en de hoedanigheid en intenties van de overtreder zijn eveneens essentiële 

aspecten naast het niet ingaan op de zachte handhaving. 

 

 Bij de ondersteuning van het vergunningenbeleid wordt het aanvragen en naleven van 

vergunningen belangrijk geacht.  

 

Bij de thematische prioriteiten word de nadruk gelegd op de open ruimte, het groene 

karakter, verhardingen en reliëfwijzigingen. Ook de bescherming van oppervlaktewater, 

luchtkwaliteit en bodem wordt als prioritair beschouwd. 

 

Hoe meer prioriteiten er aan bepaalde overtredingen kunnen worden toegewezen, hoe hoger 

het prioritair karakter ervan wordt. Wanneer een schending onder de prioriteiten in de drie 

categorieën kan ondergebracht worden, wordt deze als topprioriteit beschouwd. Ook 

flagrante en buitengewoon grote overtredingen binnen één prioriteit zullen als topprioritair 

behandeld worden. Actuele overtredingen in uitvoeringsfase zullen (als topprioriteit) 

bovendien ook als urgent worden gezien. Het behandelen als topprioriteit heeft aldus tot 

gevolg dat hieraan meer aandacht kan besteed worden en sneller naar een oplossing zal 

gezocht worden.  

 

De keuze wordt gemaakt om de handhaving niet te reduceren tot een klachtenbehandeling 

maar ook zonder dat er klachten zijn toezicht te houden op een aantal belangrijke thema’s. 

Controle op de naleving van de omgevingsvergunningen en het behoud van kleine 

landschapselementen en het voorzien van groenschermen zijn aandachtspunten die meer 

programmatisch aangepakt zullen worden.  

 

Bij het handhavingstraject dat wordt gevolgd, geniet de zachte handhaving en het nemen van 

preventieve maatregelen de voorkeur. Wanneer door te informeren of het geven van een 

raadgeving, aanmaning of stakingsbevel de situatie gelegaliseerd wordt, kan het 

handhavingstraject worden afgesloten.  

 

Slechts wanneer zachte handhaving geen effect heeft of omwille van de voorgeschiedenis niet 

zinvol wordt geacht, zullen verdere stappen moeten genomen worden door het opstellen van 

een proces verbaal, gevolgd door een herstelvordering of eventuele minnelijke schikking. 
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2. Toelichting negatief advies startnota Provinciaal Ruimtelijk Uitvoeringsplan (PRUP) 

kleinstedelijk gebied Geraardsbergen 

Van 10 oktober 2022 t.e.m. 8 december 2022 loopt de participatieperiode betreffende de 

startnota van het Ruimtelijk uitvoeringsplan Afbakening kleinstedelijk gebied Geraardsbergen. 

De gemeente Lierde werd gevraagd om binnen deze participatieperiode advies uit te brengen. 

 

Er wordt door het CBS van Lierde de bezorgdheid geuit over de impact van de voorgestelde 

visie in de startnota voor wat betreft de inname van de driehoek gevormd door de N42, 

Galgestraat en de spoorlijn i.f.v. regionale bedrijvigheid. De impact op Gemeldorp is mogelijks 

significant. Er wordt gepleit voor het behoud van landbouw en er dient te worden gezocht naar 

een alternatieve locatie voor bedrijvigheid. Mocht de zone alsnog in het plangebied behouden 

blijven dan benadrukt het college dat vervuilende bedrijfsactiviteiten (o.a. afvalverwerkende 

bedrijven, asbest verwerkende bedrijven,…) dienen te worden uitgesloten. 

 

3. Goedkeuring verslag vorige Minaraad 14 september 2022 

- Doven straatverlichting (stand van zaken)  

Het doven van de straatverlichting is een ingreep die grensoverschrijdend werkt. Lierde 

valt onder het Zendgebied 6, stuurgebied 12 met Geraardsbergen, Brakel en Bever. Na 

overleg met de netbeheerder Fluvius en de andere steden en gemeenten werd 

voorgesteld om de straatverlichting in het beheer van de gemeenten ’s nachts te doven.  

Concreet zou het doven “Energieloze Nachten” ingaan op 2 december 2022, wat wil 

zeggen dat voor het eerst de openbare verlichting uitgaat op zondagnacht 4 december. 
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Praktisch gaat op grondgebied Lierde de openbare verlichting uit van 23u tot 5u van 

zondagnacht tot donderdagnacht en wordt de verlichting gedimd op vrijdag- en 

zaterdagnacht. Dit op alle Lierdse gemeente- en gewestwegen. 

In verschillende steden en gemeenten, net als in onze buurlanden, wordt 

straatverlichting al jaren gedoofd. Het doven heeft niet alleen een gunstig effect op de 

financiën, maar ook op het milieu.  

 

Veiligheid 

Veel mensen associëren duisternis met gevaar en menen dat het veiligheidsgevoel erop 

achteruit gaat. De ervaring van andere gemeenten (waarin de straatverlichting al jaren 

gedoofd wordt) leert ons echter dat er geen reden tot paniek is. Automobilisten rijden 

trager wanneer de wegen niet verlicht zijn en zien tegenliggers beter afkomen. Verder 

vallen inbrekers beter op als ze zich verplaatsen doordat er geen andere lichtbronnen 

zijn.  

 

4. Evaluatie voordracht Wilde Bijen  

Advies minaraad 

Het was een interessante voordracht. Er waren +/- 30 personen aanwezig. 

 

 3.1 Vraag dienst Natuurpunt: Advies minaraad m.b.t. de opmaak van een wilde 

 bijenplan 

Inhoud wilde bijenplan:  

1) Inventarisatie openbaar groen;  

2) Beheeradvies;  

3) Opleiding en overleg;  

4) Communicatie en sensibilisatie;  

 

 Advies minaraad  

 Wat is de kostprijs ervan? Meer informatie is noodzakelijk en dit agendapunt moet opnieuw 

 besproken worden op de volgende minaraad. De voorzitter van de minaraad zal dit navragen 

 bij de dienst Natuurpunt.  
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5. Vernieuwing vlechtwerk Pikkelgemplein  

 
 
 

 

  

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 
 

Advies minaraad  

Op het Pikkelgemplein werd recent het 

vlechtwerk vernieuwd. Een minaraadslid stelt 

voor om een tweede vlechtwerk aan te leggen 

(met fijne takken).  
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6. Vanaf 2023 kunnen landbouwers die hun akkers laat (kunnen) bewerken en iets voor kievit 

willen doen, beroep doen op een ecoregeling ‘voorjaarsbraak’ via het Agentschap landbouw 

en visserij. 

Landbouwers kunnen dan een jaarlijkse vergoeding van 350€ per hectare krijgen om de 

akkerbewerkingen uit te stellen tot 10 mei. Voor heel wat kievitsnesten wil dat zeggen dat 

tegen dan de kuikens toch al redelijk groot zouden moeten zijn en dus niet ondergeploegd 

worden.  

 
Boeren met interesse kunnen al via de bedrijfsplanners van de VLM 

(https://www.vlm.be/nl/themas/beheerovereenkomsten/bedrijfsplanners/Paginas/default.a

spx) contact opnemen. 

Kan deze actie (extra) verspreid worden om de landbouwers in Lierde te bereiken? 

 

Advies minaraad  

Het is interessant voor bio-bedrijven. Dit kan verspreid worden naar de landbouwers.  

  

7. Op 4 november zag ik aan de N42 ter hoogte van Moenebroek negen mannelijke fazanten 

(een groepje aan beide zijden van de weg). Het feit dat het allemaal hanen waren en ik dit 

nog niet eerder zag in de buurt, doen me denken dat dit mogelijk een uitzet voor de jacht 

was... Kan dit worden nagegaan?  

 

Advies minaraad  

Dergelijk agendapunt dient niet voorgelegd te worden op de minaraad. Er zijn andere 

manieren om dit te melden. Jachtovertredingen kunnen gemeld worden via het Agentschap 

Natuur en Bos (ANB).  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

https://www.vlm.be/nl/themas/beheerovereenkomsten/bedrijfsplanners/Paginas/default.aspx
https://www.vlm.be/nl/themas/beheerovereenkomsten/bedrijfsplanners/Paginas/default.aspx
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8. Een vuilbak op de Waesbergdries (aan de Sint-Annakapel) wordt regelmatig overladen met 

afval. Is een grotere vuilbak plaatsen een goede oplossing? 

    
  

 Advies minaraad  

Zwerfvuil en sluiktsort behoren tot één van de grootste ergernissen van de Vlaming. Helaas 

gebeurt het al te vaak dat afval (al dan niet onbewust) achteloos wordt achtergelaten op 

openbaar domein of in de natuur.  

Veel vuilbakken worden gebruikt om privaat afval te dumpen. Op deze locatie is er weinig 

sociale controle.  

De minaraad stelt zich de vraag of we nog vuilbakken dienen te plaatsen op de gemeente? 

Verder zullen er handhavers van de OVAM aangesteld worden door de gemeenteraad. Deze 

 handhavers zullen lokale besturen ondersteunen in de strijd tegen zwerfvuil. Een handhaver 

 voert controles uit op zwerfvuil, spreekt daders aan en zal hen, indien nodig bestraffen.  

 

9. Financiële situatie minaraad (2022)  

 

10. Varia  

 

➢ Achterstallig onderhoud knotbomen zou prioriteit moeten krijgen binnen het 

handhavingsplan. Opmerking: wie gaat er bepalen wat achterstallig onderhoud is?  

➢ Opmerking: het beheer (maaien en maaisel verwijderen) van de ‘pleintjes’ zou overal 

hetzelfde moeten zijn bv. pikkelgem/erosiestrook stuivenberg,… Op sommige plaatsen is 

dit vrij arbeidsintesief. 

➢ Bufferbekken Broekstraat: Berm dient nog gemaaid te worden -> dit zal doorgegeven 

worden aan de groendienst 

➢ Boerenbond: navraag doen of zij nog een kandidaat hebben om te zetelen in de 

minaraad. 

 

Einde vergadering. 
 
Datum volgende vergadering: woensdag 22 februari om 20.00u. 


